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méně dražšího piva?  „Já jsem pivovarník 
a dívám se na to z té druhé stránky. Pro 
nás je pivní kultura součást české tradi
ce,“ říká Tomáš Konečný, obchodní ředi
tel moravské pivovarnické skupiny.

Podzim, čas rozhodnutí
Zmíněné trendy – pokles spotřeby, ros
toucí obliba nízko a nealkoholického 
piva na jedné straně a speciálů na dru
hé a zejména zánik vesnických hos
pod – ještě prohloubí vyšší daň z přidané 
hodnoty na čepované pivo, kterou vlá
da plánuje zavést od 1. ledna 2024. Zatím 
není zcela jasné, jestli Fialův kabinet svůj 
záměr skutečně provede, ale pokud ano, 
bude to pro hospody na venkově další 
rána. „Vyšší DPH skokově zvýší cenu piva. 
To ještě víc sníží poptávku a povede to 
ke krachu dalších hospod, hlavně v ob
lastech mimo Prahu,“ předpovídá Luboš 
Kastner ze sdružení malých podniků.

Pivovarníci navíc berou jako nespra
vedlnost a újmu, že vláda odmítla zvý
šit nulovou sazbu spotřební daně na ti
ché víno, což by do státního rozpočtu 
přineslo odhadovaných čtyři až pět mili
ard korun, a místo toho chce kvůli očeká
vanému výnosu ve výši zhruba 1,5 miliar
dy z vyšší DPH z piva ještě přidusit jejich 

byznys. „To, co chystá vláda, bude zna
menat smrt české hospody na venkově. 
Na vesnicích jsou hospody centrem spo
lečenského života a vláda by tomu měla 
spíše pomáhat než dělat tato šílená opat
ření,“ nešetří kritikou Martina Ferencová 
ze svazu pivovarů. „Beru to jako úplnou 
nestoudnost a nehoráznost. Chceme, 
aby se zvýšení DPH aspoň odložilo,“ při
dává se Michal Voldřich, šéf sdružení 
minipivovarů.

Pivovarníci i hospodští nyní vyhlíže
jí léto a netrpělivě čekají na zástupy žíz
nících. Červen, červenec a srpen jsou pro 
oba obory naprosto klíčové – každý z těch
to měsíců představuje zhruba jedenácti
procentní podíl na celkových ročních trž
bách. Co bude po sezoně, se uvidí. „Řekl 
bych, že na podzim nás čeká vlna rozhod
nutí. Provozovatelé hospod budou mít 
jasno, jak to dopadne s DPH, jak to bude 
s plynem a elektřinou, a budou také vědět, 
jestli se jim podaří udržet zaměstnance,“ 
předpovídá Tomáš Konečný. Někteří hos
podští podle něj utečou do „šedé zóny“, 
aby se placení DPH úplně vyhnuli. „Pokud 
jsou závislí na pivu, nemají teplou ku
chyň, jsou plátci DPH a nemohou to řešit 
jinak a už dnes je trápí ceny energie, tak 
nevylučujeme, že skončí,“ dodává. 
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Podle nejnovějšího 
mezinárodního
srovnání za rok 
2021 držíme v pití 
piva pohodlný 
náskok před 
Rakouskem, 
Polskem, 
Německem 
a dalšími zeměmi 
s rozvinutou pivní 
kulturou. Je ale 
otázkou, jestli 
a jak dlouho 
si toto postavení 
Česko udrží.
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